
Protokół Nr XL/09
z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej

w dniu 24 sierpnia 2009 roku

Otwarcia  XL sesji  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  dokonał  Przewodniczący 

Rady  Miejskiej  w  Karlinie  Pan  Tomasz  Rusiecki  o  godzinie  1000 

w Karlińskim Ośrodku Kultury przy ulicy Szczecińskiej 6 w Karlinie. Powitał 

zebranych  radnych  oraz  zaproszonych  gości  (listy  obecności  załączono  do 

protokołu). 

Przewodniczący  Rady stwierdził,  że  w  obradach  bierze  udział  13  radnych, 

co umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Ad. 1b 

Pan Tomasz Rusiecki stwierdził, że radni otrzymali porządek obrad dzisiejszej 

sesji i zwrócił się z pytaniem, czy są do niego propozycje zmian? Ponieważ nie 

zostały  zgłoszone  przedstawił  porządek  i  zaproponował  jego  przyjęcie 

w głosowaniu jawnym.

Porządek został przyjęty przez radnych w wyniku jawnego i jednomyślnego 

głosowania.

Porządek obrad:
1. Sprawy regulaminowe:

a) stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Miejskiej.

2. Sprawozdanie Burmistrza Karlina o pracy w okresie międzysesyjnym.
3. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2009 rok,
b) utworzenie  jednostki  budżetowej  Miejsko  –  Gminnego  Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Karlinie,
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c) przystąpienie Gminy Karlino do Stowarzyszenia pod nazwą Lokalna 
Grupa Rybacka – „ Mieleńska Grupa Rybacka”.

4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Wolne wnioski i informacje.
6. Odpowiedzi Burmistrza na zapytania i wnioski.
7. Zakończenie XL sesji Rady Miejskiej w Karlinie.

Ad. 1c 

Pan  Tomasz  Rusiecki  Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  protokół 

z XXXIX sesji Rady Miejskiej w Karlinie był wyłożony do wglądu w Biurze 

Rady i  zwrócił  się do radnych z pytaniem, czy są do jego treści pytania lub 

potrzebne wyjaśnienia? Ponieważ nie zostały zgłoszone zaproponował przyjęcie 

go w wyniku jawnego głosowania.

Protokół  Nr  XXXIX/09  z  XXXIX  sesji  Rady  Miejskiej  odbytej  w  dniu 

6 sierpnia 2009 roku został przyjęty w wyniku jawnego i  jednomyślnego 

głosowania.

Ad. 2

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Karlino  przedstawił 

sprawozdanie  o  pracy  Urzędu  w  okresie  międzysesyjnym  tj.  od  dnia 

6 sierpnia do dnia 21 sierpnia 2009 roku (informacja załączona do protokołu) 

Następnie dodał, że w pierwszych dniach sierpnia odbyła się oficjalna wizyta 

w  Dargun  w  trakcie  której  została  podpisana  umowa  partnerska,  która  ma 

wpływ na złożenie  we wrześniu wniosku do programu Iterrek IVA wspólnie 

z miastem Wolgast. Program dotyczy modernizacji ulic w Karlinie i Wollgast. W 

Karlinie będzie to ulica M. Konopnickie na, której powstanie m.in. miniatura 

elementu, która będzie pokazywała obiekt miasta Wolgast, natomiast na ulicy 
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modernizowanej w Wolgaśnie powstanie miniatura np. karlińskiego Urzędu lub 

Kościoła. Podpisana umowa jest niezbędna aby ten wniosek złożyć.

Pan Rusiecki Tomasz Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się 

z pytaniem, czy projekt w Dargun dotyczy tylko Karlina i Wolgast?

Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że projekt drogowy dotyczy tylko Karlina 

i  Wolgastu.  Dodał,  że  zachęcał  obu  Burmistrzów  do  poszukania  u  siebie 

możliwości  realizacji  podobnych inwestycji  do tych,  jakie  są realizowane na 

terenie Gminy Karlino. Prawdopodobnie Dargun przymierza się do wspólnego 

wniosku  na  rewitalizację  parków  w  centrum  miasta.  Gotowy  jest  projekt 

techniczny parku na ul. Waryńskiego i  jeżeli  Dargun się zdecyduje to będzie 

można  przystąpić  do  złożenia  wniosku  i  wspólnej  realizacji.  Następnie 

poinformował,  że  został  rozstrzygnięty  przetarg  na  zakup  samochodu  dla 

Ochotniczej  Straży  Pożarnej  w  Karlinie.  Koszt  zakupu  samochodu 

z  wyposażeniem  wyniósł  ponad  800.000  zł.  Środki  w  wysokości  150.000zł 

udało się pozyskać od Zarządu Głównego Ochotniczej Straży Pożarnej, kolejne 

150.000zł  uzyskano  od  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska, 

a następne 150.000zł od Państwowej Straży Pożarnej z Warszawy. W kwocie 

35.000zł otrzymano dofinansowanie od Starostwa Powiatowego w Białogardzie. 

Planowany termin przekazania samochodu dla OSP to dzień 25 września 2009r.

Pan  Tomasz  Rusiecki zapytał  zebranych  czy  mają  pytania  do  informacji 

przedstawionej  przez  Burmistrza  Waldemara  Miśko?  Ponieważ  pytań  nie 

zgłoszono zaproponował przejście do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 3

Pani Krystyna Granat Skarbnik  omówiła projekt uchwały w sprawie zmian 

budżetu Miasta i  Gminy na 2009 rok. Po dokonanych zmianach plan budżet 



4

zamyka  się  dochodami  w  wysokości  42.386.025,78  zł,  wydatkami 

45.818.028,95zł oraz deficytem w wysokości 3.432,17 zł

Pani  Wioletta  Ryndziewicz dodała,  że  w  jednym  z  załączników  (nr  4)  do 

uchwały  jest  już  wprowadzona  inwestycja  polegająca  na  zagospodarowaniu 

poddasza przy ul. Szymanowskiego, którego remont jest planowany na 2010r. 

Wartość  inwestycji  to  600.000  zł.  Poinformowała  również,  że  czynione  są 

starania o uzyskanie 75% dofinansowania. 

Pan  Jan  Korzeniowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie zapytał  czy 

chodnik na ul. Szymanowskiego będzie remontowany?

Waldemar  Miśko  Burmistrz  Karlina  odpowiedział,  że  będzie  to  remont 

wejścia  od  strony  targowiska,  ul.  Parkowej,  wejście  do  zaplecza  sali,  które 

będzie  udostępnione  dla  Klubu  Zapaśniczego  i  Bokserskiego  oraz  chodnik 

wokół szkoły. 

Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej  w Karlinie  zapytał 

zebranych czy mają jeszcze jakieś pytania? Z związku z tym, że nikt nie zgłosił 

pytań Przewodniczący poprosił o odczytanie projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Pani  Bogumiła  Hałasa  przedstawiła 

treść projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i  Gminy Karlino na 

2009 rok. 

W wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  uchwała  Nr  XL/356/09 

została podjęta.

Ad. 3b
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Pani  Danuta  Piwowarczyk  Sekretarz  Urzędu  Miejskiego  w  Karlinie 

omówiła projekt uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie utworzenia jednostki 

budżetowej  Miejsko  –  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Karlinie. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Pan  Dariusz  Michalski  przedstawił 

treść  projektu  uchwały  zmieniającą  uchwałę  w sprawie  utworzenia  jednostki 

budżetowej Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Karlinie.

W wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  uchwała  Nr  XL/357/09 

została podjęta.

Ad. 3c 

Pan  Maciej  Myczka  Kierownik  Referatu  Rolnictwa  i  Gospodarki 

Nieruchomościami w Urzędzie Miejskim w Karlinie omówił projekt uchwały 

w sprawie przystąpienia Gminy Karlino do Stowarzyszenia pod nazwą Lokalna 

Grupa Rybacka  – „Mieleńska Grupa Rybacka.”  Wyjaśnił,  że  jest  to  program 

operacyjny pod nazwą „RYBY”. Dofinansowanie wynosi ponad 313 milionów 

euro  i  pochodzi  ze  środków  Unii  Europejskiej.  Powstanie  Stowarzyszenie 

którego Liderem będzie samorząd Mielna. Wstępnie do programu mają zamiar 

oprócz  Karlina  przyłączyć  się  także  Dygowo,  Połczyn  Zdrój,  Białogard, 

Będzino.  Zgodnie  z  Rozporządzeniem  Ministra  Rolnictwa  i  Rozwoju  Wsi 

w  sprawie  szczegółowych  warunków,  jakim  powinna  odpowiadać  lokalna 

strategia  rozwoju  obszarów  rybackich,  kryteriów  wyboru  lokalnej  grupy 

rybackiej  do  realizacji  tej  strategii,  wymagań  jakim  powinna  odpowiadać 

umowa  dotycząca  warunków  i  sposobu  realizacji  tej  strategii  w  ramach 

programu  operacyjnego  ,,Zrównoważony  rozwój  sektora  rybołówstwa 

i  nadbrzeżnych  obszarów  rybackich  2007–2013”  musimy  przystąpić  do 

Stowarzyszenia,  następnie  opracować  strategię.  Najważniejszym  czynnikiem 
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jest  tak  zwany  „współczynnik  rybackości”.  Wysokość  tego  współczynnika 

w  poszczególnych  Stowarzyszeniach  będzie  miała  wpływ  na  wysokość 

przyznanych środków. 

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina dodał, iż ma nadzieję na osiągnięcie 

współczynnika powyżej 4,0 mieszkańców pracujących w tym sektorze na 1000 

czyli ok. 40 osób.

Pan Stanisław Spaleniak Radny Rady Miejskiej w Karlinie zapytał ile będzie 

kosztowało to Gminę?

Pan Waldemar Miśko poinformował,  że  nie  ma jeszcze ustalonych składek 

dodając,  że  w późniejszym etapie  dochodzą koszty zarządzania  może to być 

razem ok. kilku tysięcy rocznie. 

Pani Bogumiła Hałasa Wiceprzewodnicząca Rady przedstawiła treść projektu 

uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Karlino do Stowarzyszenia pod nazwą 

Lokalna Grupa Rybacka – „Mieleńska Grupa Rybacka”.

W  wyniku  jednomyślnego  głosowania  radnych  uchwała  Nr  XL/358/09 

została podjęta.

Ad. 4

Pan  Jan  Korzeniowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zwrócił  się 

z  pytaniem,  czy  jest  szansa  na  zrobienie  drogi  koło  budynku  na 

Szymanowskiego i jaka jest jej ocena?

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina odpowiedział, że naprawiane będzie 

tylko  przejście  między  szczytem budynku  a  ogrodzeniem rehabilitacji  a  nie 

droga  betonowa.  Na  tą  chwilę  prace  nie  są  jeszcze  ocenione  ponieważ 
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w  dobrych  warunkach  atmosferycznych  nie  widać  wad  i  czekamy  na 

pogorszenie warunków pogodowych aby sprawdzić co trzeba jeszcze zrobić.

Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie czy ten 

łącznik jest w naszym kształcie ulic jako ciąg jezdny?

Burmistrz Karlina Pan Miśko odpowiedział, że należałoby to sprawdzić a na 

dzień dzisiejszy nie potrafię tego powiedzieć. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie dodał, że do niedawna było tam 

ciężko przejechać bo zabudowań garażowo – szopkowych było  więcej.  Przy 

remoncie  budynku na Szymanowskiego część  zabudowań została  wyburzona 

i w tej chwili można tam się z łatwością poruszać. Poinformował, że większość 

mieszkańców przejeżdża teraz przez parking na ul. Wigury.

Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zapytał, czy będzie 

to możliwe po wyburzeniu domu naprzeciwko remizy?

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina poinformował, że do wyburzenia są 

dwa  domy  ale  w  tej  chwili  trudno  powiedzieć  czy  będzie  tam  droga. 

W  przyszłości  może  w  ogóle  nie  być  tam  drogi  natomiast  może  zostać 

utworzony ciąg pieszy lub pieszo – jezdny. Wszystko będzie zależało od potrzeb 

kupującego działkę. Na dzień dzisiejszy nie potrafię też powiedzieć co zrobimy 

na miejscu wyburzonych domów czy będą wybudowane nowe domy czy też 

będzie zrobiony parking. 

Pani  Bożena  Nadziejko  Radna  Rady  Miejskiej  w  Karlinie zwróciła  się 

z zapytaniem które budynki będą modernizowane i kiedy to będzie?

Pani Wioletta Ryndziewicz Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej 

i Ochrony  Środowiska odpowiedziała,  że  na  pewno  będą  modernizowane 

świetlice wiejskie oprócz Krukowa, Zwartowa i Lubiechowa.
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Pan Burmistrz Miśko dodał, że te świetlice odpadły z modernizacji ponieważ 

w  przypadku  Zwartowa  zabrakło  zgody  wszystkich  właścicieli  działki 

natomiast  w  Lubiechowie  i  Krukowie  jest  wspólnota.  Remontowana będzie 

również  Szkoła  Podstawowa  w  Daszewie,  sala  sportowa  jak  również 

przedszkole.  Zamierzamy  zmienić  chronogram  tak  aby  wszystkie  świetlice 

wiejskie i niektóre obiekty w roku 2010 były wyremontowane.

Pan Albin Kryger Radny Rady Miejskiej  w Karlinie zapytał  czy wniosek 

o remont Kościoła w Karścinie został już rozpatrzony i jaka jest decyzja?

Pan Waldemar Miśko Burmistrz  Karlina odpowiedział,  że  wniosek został 

rozpatrzony ale decyzja jest odmowna.

Pan Krzysztof  Bagiński  Starosta  Powiatu  Białogardzkiego  zwrócił  się  do 

zebranych z podziękowaniami za kwotę przeznaczoną na finansowanie drogi 

Karlino – Gościno dodając że droga będzie zrobiona do końca granicy Powiatu.

Pan Tomasz Rusiecki zapytał czy zanieczyszczenia wody w Radwi pochodzą  z 

Białogórzyna i czy są już jakieś wyjaśnienia?

Pan Starosta Bagiński odpowiedział,  że tą  sprawą zajmuje się  sanepid i  na 

dzień dzisiejszy sprawa nie jest jeszcze wyjaśniona. Do momentu wyjaśnienia 

całej sytuacji takie zdarzenia będą miały miejsce.

Pan Stanisław Spaleniak Radny Rady Miejskiej w Karlinie poruszył temat 

ścieżki rowerowej i zapytał Starostę Bagińskiego o wyjaśnienia w tej sprawie?

Pan  Krzysztof  Bagiński odpowiedział,  że  tworzenie  ścieżki  rowerowej  to 

bardzo  złożony  i  skomplikowany  proces.  W momencie  zakończenia  procesu 

projektowego wrócimy do rozmowy dotyczącej finansowania części wspólnej.

Pan Burmistrz  Miśko poinformował,  iż  możemy sfinansować nasz  odcinek 

ścieżki  rowerowej  dodając  jednocześnie,  że  wstępnie  ścieżka  ma  być 
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wyznaczona przy drodze jednak mija się to z celem ponieważ jest  to bardzo 

niebezpieczne.  Gmina do końca września  tego roku musi  złożyć  wniosek na 

remont ul.  Wojska Polskiego i  Kościuszki.  Zostało ustalone,  że  będą to dwa 

wnioski  ponieważ  wartość  inwestycji  jest  „spora”.  Drogi  powiatowe  mają 

kosztować 5 milionów, nasze 7 milionów.

Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się 

z pytaniem czy występują konflikty z mieszkańcami tego regionu i kiedy pracę 

się zakończą?

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Karlina  poinformował,  że  na  dzień 

dzisiejszy żaden z mieszkańców nie złożył skargi dodają, iż istnieją pretensje 

tego typu, na przykład, że „ do jednego mieszkańca robi się wjazd a do drugiego 

nie” . Jest to uzależnione od tego kiedy był pierwszy wpis do dziennika budowy 

na tą inwestycje a kiedy mieszkańcy wybudowali swoje domy. Jeżyli dom został 

wybudowany i oddany do użytku przed wpisem na drogę to wtedy w ramach 

projektu  wjazd  będzie  zrobiony  nawet  jeśli  projektant  tego  nie  przewidział. 

Natomiast  jeśli  wpisu  dokonano  po  rozpoczęciu  inwestycji  to  nie  będzie  to 

wykonane. Nie jest to robione uznaniowo tylko najpierw przepis prawa. Jeżeli 

jesteśmy do czegoś zobowiązani to na pewno to zrobimy.

Pani Wioletta Ryndziewicz Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej 

i Ochrony Środowiska dodała, że harmonogram robót jest zachowany a nawet 

niektóre prace są wykonane szybciej niż przewiduje to plan. Nie ma zagrożenia, 

iż nie zrobimy tego w czasie i planowany termin na jesień będzie dotrzymany. 

Poinformowała również, że właściciele swoich posesji mogą na własny koszt 

zlecić wykonawcy zrobienie np. wjazdu.

Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie zapytał jak 

zostanie rozwiązany problem krzaków i skarpy ziemi na ul 4-go Marca?
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Pani  Wioletta  Ryndziewicz poinformowała,  że  pracownikom  zatrudnionym 

w ramach robót publicznych zostało zlecone usunięcie rosnących tam krzaków.

Pan  Burmistrz  Miśko  dodał,  że  usunięcie  skarpy  należy  do  Karlińskiego 

Towarzystwa  Budownictwa  Społecznego.  Może  to  być  rozwiązane  dwoma 

sposobami: wyłożenie gotowym trawnikiem albo płytami jumbo. Jest to działka, 

która już niedługo może być wystawiona do sprzedaży.

Jan  Korzeniowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie zwracając  się  do 

Starosty Powiatu Białogardzkiego zapytał czy brakuje 30 milionów na remont 

szpitala, jeżeli tak to czy macie wsparcie samorządów powiatu i czy aktualna 

jest transza 1 miliona na halę sportowa?

Pan Krzysztof Bagiński Starosta Białogardzki odpowiedział, że jeżeli chodzi 

o  hale  to  nic  się  nie  zmieniło.  Natomiast  w  przypadku  szpitala  to  nie  jest 

inwestycja powiatu my ją tylko realizujemy jest to inwestycja centralna za która 

odpowiada  budżet  państwa i  w całości  jest  finansowana  z  budżetu  państwa. 

W tym roku Wojewoda odmówił podpisania umowy na przekazanie środków - 

30  milionów.  Po  rozpatrzeniu  wcześniej  złożonego  wniosku  uzyskaliśmy 

decyzję  pozytywną,  natomiast  w  połowie  maja  Wojewoda  zmienił  zdanie. 

Liczymy na to,  że  na zmianę decyzji  będzie  miał  wpływ Premier.  Na dzień 

dzisiejszy uzyskaliśmy poparcie Pana Kwaśniewskiego, Wałęsy, mieszkańców 

powiatu  i  samorządowców.  W całym  kraju  jest  kilka  takich  inwestycji.  Na 

przykład w Stargardzie Szczecińskim gdzie nie otrzymali pieniędzy ponieważ 

wnioskowali o sprzęt a te pieniądze są tylko na prace remontowe budynków. 

W  Słupsku  jest  realizowany  szpital  na  takich  samych  zasadach  jak 

w Białogardzie  i  tam nie  było przeszkód do podpisania  w dniu 09.07.2009r. 

umowy. Przypadek Białogardu jest wyjątkiem. Obecnie Wojewoda zasłania się 

kryzysem ekonomicznym i nie chce nam przyznać 30 milionów złotych. W roku 

1998  inwestycja  ta  była  planowana  na  186  milionów.  My  każdego  roku 
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zmniejszaliśmy zakres prac ponieważ otrzymywaliśmy mniejszą kwotę środków 

niż  wnioskowaliśmy.  Do  tej  pory  wydano  na  tą  inwestycję  118  milionów. 

Brakujące 30 milionów miały być zainwestowane w nie blok operacyjny jak 

mówiono w mediach, a w Budynek Nr 3 w którym miała być izba przyjęć ze 

wszystkim co tam jest niezbędne, pokoje dla lekarzy i pielęgniarek, na I piętrze 

miał być blok operacyjny złożony z 3 sal. Temat jest bardzo skomplikowany. 

Inwestycja jest prowadzona od 1994 roku więc  w różnym stylu i przy różnych 

finansach.  Był  przypadek,  że  przez  dwa  lata  w ogóle  nie  była  finansowana 

i wtedy wnioskowaliśmy o pieniądze do Regionalnego Programu Operacyjnego 

i niestety nas tam nie ujęto. Szpital w Białogardzie miał szanse na finansowanie 

z budżetu państwa i udało się w końcu to osiągnąć. Mamy małe szanse na to, że 

do  końca  roku  uda  nam się  uzyskać  wstrzymane środki  i  wydać  je  zgodnie 

z planem.

Pan Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy jak się uda uzyskać 

brakujące 30 milionów to inwestycja zostanie zakończona?

Pan Krzysztof Bagiński Starosta Powiatu Białogardzkiego odpowiedział, że 

to co miało być zrobione już jest. Brakuje tylko Budynku Nr3 na który była 

przeznaczona kwota w wysokości  30 milionów. Dodał,  że były podpisywane 

oświadczenia zobowiązujące do zakończenia inwestycji w roku 2008. Było to 

oświadczenie  trójstronne  i  podpisywała  je  strona  rządowa,  wojewódzka 

i  Starosta  Białogardzki.  Strona  rządowa  zobowiązała  się  do  przekazania 

niezbędnych  środków  a  Starostwo  do  ich  zagospodarowania  i  zakończenia 

inwestycji  w 2008 roku. Jednak strona rządowa nie przekazała tyle środków, 

aby  udało  się  zakończyć  inwestycję  w  2008  roku,  w  z  związku  z  tym 

przesunięto  termin  na  rok  2009.  Stwierdził,  że  jest  przekonany,  że  uda  się 

dotrzymać  nowego  terminu,  ale  będzie  potrzeba  zmiany  po  raz  kolejny 

w projekcie, ale również trzeba będzie ograniczyć zakres prac.
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Pan Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie zapytał, czy jeżeli 

takie zmiany nie zostaną dokonane grozi to zamknięciem szpitala,  bo nie będzie 

on  mógł funkcjonować?

Pan Krzysztof Bagiński  poinformował, że tak trzeba tę sprawę przedstawiać, 

nie inaczej. Część prac może zostać zrobiona z własnych środków, jak również 

można środki pozyskać z innych źródeł, np. PEFRON. Jeżeli tak się stanie to 

będzie to kosztem innych planowanych inwestycji.

Ad. 5

Pan Marek Depta Radny Rady Miejskiej w Karlinie poruszył temat załatania 

dziury na ulicy Wojska Polskiego i Kościuszki informując, że została zasypana 

tylko piaskiem i nic innego się tam nie robi.

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Karlina poinformował,  że  prace  tam są 

jeszcze nie zakończone.

Ad. 6

Przewodniczący Rady Pan Rusiecki  powiedział, że odpowiedzi na zapytania 

i wnioski zostały udzielone na bieżąco.

Ad. 7

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  sesji  Przewodniczący  Rady  Miejskiej 

w Karlinie Pan Tomasz Rusiecki podziękował za przybycie i udział radnym 

oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1115 dokonał zamknięcia XL sesji 

Rady Miejskiej w Karlinie.

Protokołowała:
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Żaneta Migała


	Protokół Nr XL/09
	z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej
	w dniu 24 sierpnia 2009 roku
	Otwarcia XL sesji Rady Miejskiej w Karlinie dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie Pan Tomasz Rusiecki o godzinie 1000                        w Karlińskim Ośrodku Kultury przy ulicy Szczecińskiej 6 w Karlinie. Powitał zebranych radnych oraz zaproszonych gości (listy obecności załączono do protokołu). 
	Przewodniczący Rady stwierdził, że w obradach bierze udział 13 radnych,        co umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. 
	Ad. 1b 
	Pan Tomasz Rusiecki stwierdził, że radni otrzymali porządek obrad dzisiejszej sesji i zwrócił się z pytaniem, czy są do niego propozycje zmian? Ponieważ nie zostały zgłoszone przedstawił porządek i zaproponował jego przyjęcie                      w głosowaniu jawnym.
	Porządek został przyjęty przez radnych w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania.
	Porządek obrad:
	1.Sprawy regulaminowe:
	a)stwierdzenie prawomocności obrad,
	b)przyjęcie porządku obrad, 
	c)przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Miejskiej.
	2.Sprawozdanie Burmistrza Karlina o pracy w okresie międzysesyjnym.
	3.Podjęcie uchwał w sprawie:
	a)zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2009 rok,
	b)utworzenie jednostki budżetowej Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Karlinie,
	c)przystąpienie Gminy Karlino do Stowarzyszenia pod nazwą Lokalna Grupa Rybacka – „ Mieleńska Grupa Rybacka”.
	4.Interpelacje i zapytania radnych.
	5.Wolne wnioski i informacje.
	6.Odpowiedzi Burmistrza na zapytania i wnioski.
	7.Zakończenie XL sesji Rady Miejskiej w Karlinie.
	Ad. 1c 
	Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół                  z XXXIX sesji Rady Miejskiej w Karlinie był wyłożony do wglądu w Biurze Rady i zwrócił się do radnych z pytaniem, czy są do jego treści pytania lub potrzebne wyjaśnienia? Ponieważ nie zostały zgłoszone zaproponował przyjęcie go w wyniku jawnego głosowania.
	Protokół Nr XXXIX/09 z XXXIX sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu               6 sierpnia 2009 roku został przyjęty w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania.
	Ad. 2
	Ad. 3
	Pani Krystyna Granat Skarbnik omówiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy na 2009 rok. Po dokonanych zmianach plan budżet zamyka się dochodami w wysokości 42.386.025,78 zł, wydatkami 45.818.028,95zł oraz deficytem w wysokości 3.432,17 zł
	Pani Wioletta Ryndziewicz dodała, że w jednym z załączników (nr 4) do uchwały jest już wprowadzona inwestycja polegająca na zagospodarowaniu poddasza przy ul. Szymanowskiego, którego remont jest planowany na 2010r. Wartość inwestycji to 600.000 zł. Poinformowała również, że czynione są starania o uzyskanie 75% dofinansowania. 
	Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zapytał czy chodnik na ul. Szymanowskiego będzie remontowany?
	Waldemar Miśko Burmistrz Karlina odpowiedział, że będzie to remont wejścia od strony targowiska, ul. Parkowej, wejście do zaplecza sali, które będzie udostępnione dla Klubu Zapaśniczego i Bokserskiego oraz chodnik wokół szkoły. 
	Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie zapytał zebranych czy mają jeszcze jakieś pytania? Z związku z tym, że nikt nie zgłosił pytań Przewodniczący poprosił o odczytanie projektu uchwały.
	Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pani Bogumiła Hałasa przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy Karlino na 2009 rok. 
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XL/356/09 została podjęta.
	Ad. 3b
	Pani Danuta Piwowarczyk Sekretarz Urzędu Miejskiego w Karlinie omówiła projekt uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Karlinie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.
	Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Pan Dariusz Michalski przedstawił treść projektu uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Karlinie.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XL/357/09 została podjęta.
	Ad. 3c 
	Pan Maciej Myczka Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami w Urzędzie Miejskim w Karlinie omówił projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Karlino do Stowarzyszenia pod nazwą Lokalna Grupa Rybacka – „Mieleńska Grupa Rybacka.” Wyjaśnił, że jest to program operacyjny pod nazwą „RYBY”. Dofinansowanie wynosi ponad 313 milionów euro i pochodzi ze środków Unii Europejskiej. Powstanie Stowarzyszenie którego Liderem będzie samorząd Mielna. Wstępnie do programu mają zamiar oprócz Karlina przyłączyć się także Dygowo, Połczyn Zdrój, Białogard, Będzino. Zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi                w sprawie szczegółowych warunków, jakim powinna odpowiadać lokalna strategia rozwoju obszarów rybackich, kryteriów wyboru lokalnej grupy rybackiej do realizacji tej strategii, wymagań jakim powinna odpowiadać umowa dotycząca warunków i sposobu realizacji tej strategii w ramach programu operacyjnego ,,Zrównoważony rozwój sektora rybołówstwa                       i nadbrzeżnych obszarów rybackich 2007–2013” musimy przystąpić do Stowarzyszenia, następnie opracować strategię. Najważniejszym czynnikiem jest tak zwany „współczynnik rybackości”. Wysokość tego współczynnika             w poszczególnych Stowarzyszeniach będzie miała wpływ na wysokość przyznanych środków. 
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina dodał, iż ma nadzieję na osiągnięcie współczynnika powyżej 4,0 mieszkańców pracujących w tym sektorze na 1000 czyli ok. 40 osób.
	Pan Stanisław Spaleniak Radny Rady Miejskiej w Karlinie zapytał ile będzie kosztowało to Gminę?
	Pan Waldemar Miśko poinformował, że nie ma jeszcze ustalonych składek dodając, że w późniejszym etapie dochodzą koszty zarządzania może to być razem ok. kilku tysięcy rocznie. 
	Pani Bogumiła Hałasa Wiceprzewodnicząca Rady przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Karlino do Stowarzyszenia pod nazwą Lokalna Grupa Rybacka – „Mieleńska Grupa Rybacka”.
	W wyniku jednomyślnego głosowania radnych uchwała Nr XL/358/09 została podjęta.
	Ad. 4
	Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się                    z pytaniem, czy jest szansa na zrobienie drogi koło budynku na Szymanowskiego i jaka jest jej ocena?
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina odpowiedział, że naprawiane będzie tylko przejście między szczytem budynku a ogrodzeniem rehabilitacji a nie droga betonowa. Na tą chwilę prace nie są jeszcze ocenione ponieważ                        w dobrych warunkach atmosferycznych nie widać wad i czekamy na pogorszenie warunków pogodowych aby sprawdzić co trzeba jeszcze zrobić.
	Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie czy ten łącznik jest w naszym kształcie ulic jako ciąg jezdny?
	Burmistrz Karlina Pan Miśko odpowiedział, że należałoby to sprawdzić a na dzień dzisiejszy nie potrafię tego powiedzieć. 
	Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie dodał, że do niedawna było tam ciężko przejechać bo zabudowań garażowo – szopkowych było więcej. Przy remoncie budynku na Szymanowskiego część zabudowań została wyburzona                            i w tej chwili można tam się z łatwością poruszać. Poinformował, że większość mieszkańców przejeżdża teraz przez parking na ul. Wigury.
	Pan Jan Korzeniowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zapytał, czy będzie to możliwe po wyburzeniu domu naprzeciwko remizy?
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina poinformował, że do wyburzenia są dwa domy ale w tej chwili trudno powiedzieć czy będzie tam droga.                           W przyszłości może w ogóle nie być tam drogi natomiast może zostać utworzony ciąg pieszy lub pieszo – jezdny. Wszystko będzie zależało od potrzeb kupującego działkę. Na dzień dzisiejszy nie potrafię też powiedzieć co zrobimy na miejscu wyburzonych domów czy będą wybudowane nowe domy czy też będzie zrobiony parking. 
	Pani Bożena Nadziejko Radna Rady Miejskiej w Karlinie zwróciła się                     z zapytaniem które budynki będą modernizowane i kiedy to będzie?
	Pani Wioletta Ryndziewicz Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej        i Ochrony Środowiska odpowiedziała, że na pewno będą modernizowane świetlice wiejskie oprócz Krukowa, Zwartowa i Lubiechowa.
	Pan Burmistrz Miśko dodał, że te świetlice odpadły z modernizacji ponieważ w przypadku Zwartowa zabrakło zgody wszystkich właścicieli działki                        natomiast w  Lubiechowie i Krukowie jest wspólnota. Remontowana będzie również Szkoła Podstawowa w Daszewie, sala sportowa jak również przedszkole. Zamierzamy zmienić chronogram tak aby wszystkie świetlice wiejskie i niektóre obiekty w roku 2010 były wyremontowane.
	Pan Albin Kryger Radny Rady Miejskiej w Karlinie zapytał czy wniosek                 o remont Kościoła w Karścinie został już rozpatrzony i jaka jest decyzja?
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina odpowiedział, że wniosek został rozpatrzony ale decyzja jest odmowna.
	Pan Krzysztof Bagiński Starosta Powiatu Białogardzkiego zwrócił się do zebranych z podziękowaniami za kwotę przeznaczoną na finansowanie drogi Karlino – Gościno dodając że droga będzie zrobiona do końca granicy Powiatu.
	Pan Tomasz Rusiecki zapytał czy zanieczyszczenia wody w Radwi pochodzą  z Białogórzyna i czy są już jakieś wyjaśnienia?
	Pan Starosta Bagiński odpowiedział, że tą sprawą zajmuje się sanepid i na dzień dzisiejszy sprawa nie jest jeszcze wyjaśniona. Do momentu wyjaśnienia całej sytuacji takie zdarzenia będą miały miejsce.
	Pan Stanisław Spaleniak Radny Rady Miejskiej w Karlinie poruszył temat ścieżki rowerowej i zapytał Starostę Bagińskiego o wyjaśnienia w tej sprawie?
	Pan Krzysztof Bagiński odpowiedział, że tworzenie ścieżki rowerowej to bardzo złożony i skomplikowany proces. W momencie zakończenia procesu projektowego wrócimy do rozmowy dotyczącej finansowania części wspólnej.
	Pan Burmistrz Miśko poinformował, iż możemy sfinansować nasz odcinek ścieżki rowerowej dodając jednocześnie, że wstępnie ścieżka ma być wyznaczona przy drodze jednak mija się to z celem ponieważ jest to bardzo niebezpieczne. Gmina do końca września tego roku musi złożyć wniosek na remont ul. Wojska Polskiego i Kościuszki. Zostało ustalone, że będą to dwa wnioski ponieważ wartość inwestycji jest „spora”. Drogi powiatowe mają kosztować 5 milionów, nasze 7 milionów.
	Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się z pytaniem czy występują konflikty z mieszkańcami tego regionu i kiedy pracę się zakończą?
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina poinformował, że na dzień dzisiejszy żaden z mieszkańców nie złożył skargi dodają, iż istnieją pretensje tego typu, na przykład, że „ do jednego mieszkańca robi się wjazd a do drugiego nie” . Jest to uzależnione od tego kiedy był pierwszy wpis do dziennika budowy na tą inwestycje a kiedy mieszkańcy wybudowali swoje domy. Jeżyli dom został wybudowany i oddany do użytku przed wpisem na drogę to wtedy w ramach projektu wjazd będzie zrobiony nawet jeśli projektant tego nie przewidział. Natomiast jeśli wpisu dokonano po rozpoczęciu inwestycji to nie będzie to wykonane. Nie jest to robione uznaniowo tylko najpierw przepis prawa. Jeżeli jesteśmy do czegoś zobowiązani to na pewno to zrobimy.
	Pani Wioletta Ryndziewicz Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej                       i Ochrony Środowiska dodała, że harmonogram robót jest zachowany a nawet niektóre prace są wykonane szybciej niż przewiduje to plan. Nie ma zagrożenia, iż nie zrobimy tego w czasie i planowany termin na jesień będzie dotrzymany. Poinformowała również, że właściciele swoich posesji mogą na własny koszt zlecić wykonawcy zrobienie np. wjazdu.
	Pan Tomasz Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie zapytał jak zostanie rozwiązany problem krzaków i skarpy ziemi na ul 4-go Marca?
	Pani Wioletta Ryndziewicz poinformowała, że pracownikom zatrudnionym               w ramach robót publicznych zostało zlecone usunięcie rosnących tam krzaków.
	Pan Burmistrz Miśko dodał, że usunięcie skarpy należy do Karlińskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego. Może to być rozwiązane dwoma sposobami: wyłożenie gotowym trawnikiem albo płytami jumbo. Jest to działka, która już niedługo może być wystawiona do sprzedaży.
	Jan Korzeniowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwracając się do Starosty Powiatu Białogardzkiego zapytał czy brakuje 30 milionów na remont szpitala, jeżeli tak to czy macie wsparcie samorządów powiatu i czy aktualna jest transza 1 miliona na halę sportowa?
	Pan Krzysztof Bagiński Starosta Białogardzki odpowiedział, że jeżeli chodzi o hale to nic się nie zmieniło. Natomiast w przypadku szpitala to nie jest inwestycja powiatu my ją tylko realizujemy jest to inwestycja centralna za która odpowiada budżet państwa i w całości jest finansowana z budżetu państwa.                W tym roku Wojewoda odmówił podpisania umowy na przekazanie środków - 30 milionów. Po rozpatrzeniu wcześniej złożonego wniosku uzyskaliśmy decyzję pozytywną, natomiast w połowie maja Wojewoda zmienił zdanie. Liczymy na to, że na zmianę decyzji będzie miał wpływ Premier. Na dzień dzisiejszy uzyskaliśmy poparcie Pana Kwaśniewskiego, Wałęsy, mieszkańców powiatu i samorządowców. W całym kraju jest kilka takich inwestycji. Na przykład w Stargardzie Szczecińskim gdzie nie otrzymali pieniędzy ponieważ wnioskowali o sprzęt a te pieniądze są tylko na prace remontowe budynków.           W Słupsku jest realizowany szpital na takich samych zasadach jak                             w Białogardzie i tam nie było przeszkód do podpisania w dniu 09.07.2009r. umowy. Przypadek Białogardu jest wyjątkiem. Obecnie Wojewoda zasłania się kryzysem ekonomicznym i nie chce nam przyznać 30 milionów złotych. W roku 1998 inwestycja ta była planowana na 186 milionów. My każdego roku zmniejszaliśmy zakres prac ponieważ otrzymywaliśmy mniejszą kwotę środków niż wnioskowaliśmy. Do tej pory wydano na tą inwestycję 118 milionów. Brakujące 30 milionów miały być zainwestowane w nie blok operacyjny jak mówiono w mediach, a w Budynek Nr 3 w którym miała być izba przyjęć ze wszystkim co tam jest niezbędne, pokoje dla lekarzy i pielęgniarek, na I piętrze miał być blok operacyjny złożony z 3 sal. Temat jest bardzo skomplikowany. Inwestycja jest prowadzona od 1994 roku więc  w różnym stylu i przy różnych finansach. Był przypadek, że przez dwa lata w ogóle nie była finansowana                i wtedy wnioskowaliśmy o pieniądze do Regionalnego Programu Operacyjnego i niestety nas tam nie ujęto. Szpital w Białogardzie miał szanse na finansowanie z budżetu państwa i udało się w końcu to osiągnąć. Mamy małe szanse na to, że do końca roku uda nam się uzyskać wstrzymane środki i wydać je zgodnie                z planem.
	Pan Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy jak się uda uzyskać brakujące 30 milionów to inwestycja zostanie zakończona?
	Pan Krzysztof Bagiński Starosta Powiatu Białogardzkiego odpowiedział, że to co miało być zrobione już jest. Brakuje tylko Budynku Nr3 na który była przeznaczona kwota w wysokości 30 milionów. Dodał, że były podpisywane oświadczenia zobowiązujące do zakończenia inwestycji w roku 2008. Było to oświadczenie trójstronne i podpisywała je strona rządowa, wojewódzka                        i Starosta Białogardzki. Strona rządowa zobowiązała się do przekazania niezbędnych środków a Starostwo do ich zagospodarowania i zakończenia inwestycji w 2008 roku. Jednak strona rządowa nie przekazała tyle środków,  aby udało się zakończyć inwestycję w 2008 roku, w z związku z tym przesunięto termin na rok 2009. Stwierdził, że jest przekonany, że uda się dotrzymać nowego terminu, ale będzie potrzeba zmiany po raz kolejny                    w projekcie, ale również trzeba będzie ograniczyć zakres prac.
	Pan Rusiecki Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie zapytał, czy jeżeli takie zmiany nie zostaną dokonane grozi to zamknięciem szpitala,  bo nie będzie on  mógł funkcjonować?
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